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Judith Thomson (2008) 

 (Rabinowicz & 

Rønnow-Rasmussen, 2004)  (the wrong kind of reason 

problem)  

 

 (rationality) 
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我們之所以有第二人身權威要求他人尊重我們基於自己所看到

的理由而做的選擇，乃是因為我們有第一人身權威要求自己基於

自己所看到的理由去選擇，或者反過來說，我們之所以有第一人

身權威要求自己基於自己所看到的理由去選擇，乃是因為我們有

第二人身權威要求他人尊重我們基於自己所看到的理由而做的

選擇。（謝世民編，2015: 161） 
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Broome S φ

Broome Broome

 

（正規解釋）P 解釋為何 Q，若且唯若，P 導致 Q。 

 

（反事實：導致）P 導致 Q，若且唯若，(a) P 為真，(b) Q 為真，

及 (c) 假若非 P 則非 Q。 

 



138 三十六  (8, 2017) 

 

 

 

（實踐思慮原則）一個事實是實踐思慮上有用的，若且唯若，在

情境中的行動者可以使用這個事實，來考量是否經由做某個行動

來促使或防止某個結果的發生。 

 (stipulative)

Broome  

φ

Ψ φ
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Enoch Enoch

φ φ  

 (Hart, Raz, Coleman) 

Enoch Raz Raz

Enoch Enoch

Enoch
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(TC) It is correct to believe that p iff 

p is true  

(TCB) If p is true, then it is correct to believe that p (Tp  CBp); 

(CBT) If it is correct to believe that p, then p is true (CBP  Tp). 

Parfit

A B

 

(cba) It is not the case that it is correct to believe that the miners are in 

shaft A, and it is not the case that it is correct to believe that the 

miners are in shaft B; 

(cbb) If it is true that the miners are in shaft A, then it is correct to 

believe that the miners are in shaft A; 

(cbc) If it is true that the miners are in shaft B, then it is correct to 

believe that the miners are in shaft B; 

(d) Either the miners are in shaft A, or the miners are in shaft B. 

(cbe) Either it is correct to believer that the miners are in shaft A, or it 

is correct to believe that the miners are in shaft B. 

 (cba)  (cbe)  (d) 

 (TCB) (cbb)  (cbc) (cbe)  (cbb)

(cbc) (d) (cba) 

 (cba)  (cba)  (cbe) 
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 (cba) 

 (cba)  (TC) 

A B

 (cba)  

 (cba)  (cba)  (TC) 

(cba) 

It is correct to believe that p iff the belief that p is supported by sufficient 

evidence

 

 

 

(the guise of the good, GG) 
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(GG) S 做 φ是 S 的有意行動，當且僅當，S 是出於而且受控於「φ

具有某種價值」之信念而做 φ。 

GG  

「行本於理」(AR) S 做 φ是 S 的有意行動，當且僅當，S 是出於而

且受控於「φ是有（規範）理由支持」之信念而做 φ； 

「理在於益」(RV) 行動之（規範）理由在於該行動所具有的價值。 

GG

AR RV GG

GG

GG  

2015: 509
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